
 

NOTATKA  

z posiedzenia  Komisji Gospodarki Narodowej 

Data posiedzenia: 2 grudnia 2014 r. 

Nr posiedzenia: 202 

  

 

Posiedzeniu przewodniczył: zastępca przewodniczącego komisji Stanisław Jurcewicz. 

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o specjalnych strefach 

ekonomicznych oraz niektórych innych ustaw (druk senacki nr 

778, druki sejmowe nr 2856 i 2911). 

W posiedzeniu uczestniczyli: senatorowie członkowie komisji: Łukasz Abgarowicz, Wiesław 

Dobkowski, Stanisław Iwan, Stanisław Jurcewicz, Kazimierz Kleina, 

Stanisław Kogut, Marek Martynowski, Jan Michalski, Andrzej 

Owczarek, Bogusław Śmigielski, Jan Wyrowiński, Roman 

Zaborowski, 

 

 
 goście: 

 Ministerstwo Gospodarki: 

 podsekretarz stanu Ilona Antoniszyn-Klik, 

 zastępca dyrektora Departamentu Instrumentów Wsparcia 

Teresa Korycińska, 

 Agencja Rozwoju Przemysłu SA: 

 pełnomocnik zarządu ds. specjalnych stref ekonomicznych 

Andrzej Karabon, 

 Polska Agencja Informacji i Inwestycji Zagranicznych SA: 

 pełnomocnik zarządu ds. współpracy ze specjalnymi 

strefami ekonomicznymi Mirosław Odziemczyk, 

 Najwyższa Izba Kontroli: 

 doradca ekonomiczny w Departamencie Gospodarki, 

Skarbu Państwa i Prywatyzacji Jan Piróg, 

 Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna SA: 

 prezes zarządu Teresa Kamińska, 

 prawnik Małgorzata Stachowiak, 

 Specjalna Strefa Ekonomiczna Starachowice SA: 

 wiceprezes zarządu Zdzisław Kobierski, 

 Warmińsko-Mazurska Specjalna Strefa Ekonomiczna SA: 

 dyrektor Departamentu Pozyskiwania Inwestorów Marcin 

Kuchciński, 

 

  Kancelaria Senatu: 

 pracownik Biura Legislacyjnego Maciej Telec. 
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Przebieg posiedzenia:  

Ad 1. 

 

Ustawę omówiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Ilona Antoniszyn-Klik. 

Nowelizacja reguluje kwestie związane z cofnięciem oraz wygaśnięciem zezwolenia na 

prowadzenie działalności gospodarczej na terenie strefy. Ustawa określa ponadto nowe 

zasady zwrotu pomocy publicznej udzielonej przedsiębiorcom prowadzącym tam 

działalność, przechowywania dokumentacji związanej z taką pomocą, powoływania rady 

nadzorczej spółki zarządzającej strefą oraz kontroli przedsiębiorców. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Maciej Telec zaprezentował opinię w sprawie ustawy 

wraz z propozycją poprawki. Propozycja przewidywała wyeliminowanie zbędnego 

odesłania. Legislator wyraził również wątpliwość, czy ustawa powinna przesądzać, że żadne 

z zadań realizowanych przez spółkę zarządzającą specjalną strefą ekonomiczną nie stanowi 

usługi o charakterze powszechnym. 

W trakcie dyskusji senatorowie pytali o zakres stosowania prawa zamówień publicznych 

w przetargach organizowanych przez zarządy stref. Podnosili także kwestię wpływu 

długotrwałych procedur zamówień publicznych na warunki obsługi inwestorów. 

Wiceminister Ilona Antoniszyn-Klik podkreśliła, że resort gospodarki opowiada się za 

optymalnymi warunkami funkcjonowania stref, niemniej wątpliwości budzi przedstawiona 

przez MSZ opinia o możliwej sprzeczności przepisów ustawy z prawem UE.  

Prezes Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej Teresa Kamińska poparła uwagi 

Konfederacji Lewiatan do rozpatrywanej ustawy. 

Senator Jan Wyrowiński zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Komisja przyjęła w głosowaniu ten wniosek. 

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Jana Michalskiego. 

 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 778 A). 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 


